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Rinze IJbema - Zondag 17 en Efeziërs 2, 4-7. 

 

 

 

[1] Ik wil beginnen met je iets vertellen over twee situaties, zoals ik ze regelmatig tegenkom en 

die ik zelf ook herken. Misschien herken je ze ook wel, misschien ook wel bij jezelf. De ene situatie is 

dat iemand zo ziek is of zo kapotgeslagen, dat die zegt: ‘Van mij mag Jezus wel terugkomen, het liefst 

morgen al. [2] Heer, wilt U morgen terugkomen? Ik houd het zo niet langer vol. Ik bid dat het snel 

voorbij mag zijn.’ De andere situatie is dat iemand me vertelt: ‘Ik weet dat ik het eigenlijk niet mag 

zeggen, maar ik kan zo genieten van wat God me geeft. Van mij mag Jezus nog wel even wachten. Ik 

vind het hier nog zo mooi.’ [3] Ik vind het hier nog zo mooi. En vaak zeggen ze er dan bij: ‘Erg hè?’ Nu 

is het mooie van dominee zijn en überhaupt van christen zijn, dat je niet per sé op alle vragen een 

antwoord hoeft te hebben. Het is de bedoeling dat je er bij bent om samen met je broers en zussen 

onze vragen aan God voor te leggen. Wat zeggen deze vragen over Hem? Over jou? Over Christus? 

En eigenlijk is dat een beetje wat we vanmiddag gaan doen. 

 

 Ik denk dat als je over beide vragen nadenkt, ‘Heer, wilt U morgen terugkomen?’  en: ‘Ik vind 

het hier nog zo mooi,’ als je beide vragen serieus neemt, dat je iets op het spoor kunt komen, wat 

typisch is voor God, voor onszelf en voor Christus. En ik verklap alvast wat dat is. Dit: Christus is niet 

naar de aarde gekomen, zodat wij weer naar de hemel kunnen. Christus is uit de hemel gekomen 

zodat God weer naar aarde kan. [4] Christus is niet naar de aarde gekomen, zodat wij weer naar de 

hemel kunnen. Christus is uit de hemel gekomen zodat God weer naar aarde kan. Als wat ik nu zeg 

waar is, zie je hier dat die beide situaties die ik noemde allebei een kern van waarheid in zich hebben. 

Als jij zegt: ‘Heer, wilt U morgen terugkomen?’ zegt Hij: ‘Ja, graag, maar misschien nog even geduld.’ 

Als jij zegt: ‘Ik vind het hier zo mooi!’ zegt Hij: ‘Ik ook, en dat is precies wat Ik weer met jou wil delen.’ 

 

 Het gaat vanmiddag over dat Christus uit de dood is opgestaan en wat dat voor jou betekent. 

Het gekke is dat jij en ik dat zo vaak gehoord hebben, dat we het niet meer door hebben, door 

hebben wat we hier eigenlijk zeggen. Ik hoop dat we met die invalshoek die nu op de beamer staat, 

Christus is uit de hemel gekomen zodat God weer naar de aarde kan, dat ik vanuit die invalshoek die 

woorden over Christus’ opstaan uit de dood nieuw leven kan inblazen. Laten we eens kijken. 

 

 

[5] ‘Maar omdat God zo barmhartig is, omdat de liefde die hij voor ons heeft opgevat zo groot is,  

heeft hij ons, die dood waren door onze zonden, samen met Christus levend gemaakt. Ook u bent nu 



z17.12 

2 
 

door zijn genade gered. [6] Hij heeft ons samen met hem uit de dood opgewekt en ons een plaats 

gegeven in de hemelsferen, in Christus Jezus. Zo zal hij, in de eeuwen die komen, laten zien hoe 

overweldigend rijk zijn genade is, hoe goed hij voor ons is door Christus Jezus.’ 

 

[7] ‘Omdat God zo barmhartig is, omdat de liefde die hij voor ons heeft opgevat zo groot is…’ 

God heeft vandaag in de media een beetje last van de concurrentie. Dat wil zeggen: het plaatje dat 

mensen hebben bij ‘God’ wordt fout ingekleurd, omdat er terroristen zijn die zeggen dat ze handelen 

in opdracht van ‘God’. Natuurlijk is dat niet de God van de Bijbel, maar de God van de Koran, maar je 

merkt dat voor iemand als Paul Witteman dat onderscheid maar moeilijk is. En eerlijk is eerlijk: in de 

Bijbel is God ook geen lieverdje. Hij heeft zijn ruwe kanten die ik niet ga ontkennen. Maar als het op 

zijn wezen aankomt, wie Hij vanbinnen is, dan is dit wat wij van God geloven: Hij is barmhartig en 

houd belachelijk veel van ons. 

 

 Barmhartig betekent dat God raakbaar is. [8] Haast kwetsbaar. Dat is wel een bijzondere 

eigenschap voor een god. Als het ideale plaatje dat je als mens hebt van jezelf dat je onkwetsbaar 

bent, jezelf kunt redden, niet afhankelijk van anderen, dan is jouw ideale god vast ook onafhankelijk, 

onkwetsbaar, niet raakbaar. Zo is jouw God niet. Barmhartigheid is wat er in jouw binnenste geraakt 

wordt, als jij in het nieuws een kind op de Middellandse Zee ziet verdrinken. Het is de primaire 

reactie als je iemand ziet struikelen en een been ziet breken. Oei! Nu is de ene mens uit zichzelf meer 

empathisch dan de ander, dat is hier niet het punt. Maar God is door en door empathisch en dat is 

wat Hij wil zijn. Hij is barmhartig en het gevolg is dat Hij raakbaar is. 

 

 En Hij is liefde en het gevolg is dat Hij aanraakbaar is. [9] Verwacht je nog post op 

Valentijnsdag? Het leuke van Valentijnsdag is dat je een smoes hebt om hardop te zeggen dat je 

iemand leuk vindt. Eigenlijk is zo’n kaartje een symbool dat je je hand uitsteekt en een ander vraagt 

om jou een hand te geven. Contact! Jezus is Gods valentijnskaart aan ons, zijn uitgestoken hand, zijn 

poging om ons aan te raken. Aan Christus kun je zien hoe diep Gods verlangen is naar werkelijk 

contact met ons. Dat is liefde. Dat is dat Hij aanraakbaar is. Barmhartig: God is raakbaar. Liefde: Hij 

wil aanraakbaar zijn. 

 

 

 En wij dan? [10] ‘God heeft ons, die dood waren door onze zonden, samen met Christus 

levend gemaakt.’ Shit. Dood. Zonden. Dat is een boodschap die je vaker hebt gehoord en dat is een 

boodschap waarvoor je misschien wel immuun bent geworden. Laat ik het bij mezelf houden: dat is 

een boodschap die ik vaker heb gehoord en waarvoor ik een beetje immuun ben geworden. En deels 
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komt dat ook omdat ik niet over de dood wil nadenken. [11] De dood. Maar dat wil ik vandaag toch 

doen en ik wil je vragen dat ook te doen. De dood mag ver weg lijken, maar je kunt er niet omheen 

dat die dood z’n schaduw vooruit werpt over je leven. En laten we eerlijk zijn: zo ver weg is de dood 

niet. Als ik je zou vragen of er het afgelopen halfjaar iemand in je omgeving is overleden, ik  denk dat 

90% ja zou zeggen. De dood is echt en de dood is zomaar dichtbij. 

 

 Nu is onze belijdenis dat wij dood zijn door onze zonden. [12] Zonden. ‘Ja,’ zeg je dan, ‘dat 

gaat over onze geestelijke dood.’ Maar dat is niet waar. ‘Ik ben dood door mijn zonden’ betekent 

niet: ‘Ik ben geestelijk dood door mijn zonden.’ Het betekent: ‘Wij gaan dood. Dat is het gevolg van 

onze zonden. Kennelijk is het doel van mijn leven de dood. Daarom ben ik  al een slaaf van de dood, 

een kind van de dood, dood. Alleen mijn lichaam weet het nog niet.’ Met excuses aan alle ouders die 

ook liever hebben dat hun kinderen Het kleine huis op de prairie kijken, we zijn de walking dead. 

 

 Door onze zonden. Ik haal vanmiddag twee kanten van ‘zonde’ naar voren: het is struikelen 

en het is schuld. [13] Struikelen: ooit was Adam goed op weg en Eva net zo. Toen gingen ze onderuit: 

de zondeval. En elke keer dat we daarna overeind krabbelden gingen we weer onderuit. We weten 

nog wel dat we niet willen struikelen, als het goed is. Maar de praktijk is: we gaan steeds onderuit. Ik 

merk dat dit een boodschap is die je buiten de kerk niet meer kwijt kunt, of alleen maar als je heel 

zorgvuldig bent. Dat is een reden te meer om het in de kerk hardop tegen elkaar te blijven zeggen. 

We zij allemaal struikelaars. We zijn van huis uit zondaars. 

 

 En daarmee bouw je een schuld op. [14] Schuld. Die schuld zou er niet zijn, als zondigen ons 

doel zou zijn of onze enige mogelijkheid. Maar diep in ons hart weten we dat het anders zou moeten, 

anders zou kunnen. Dus nu is elke zonde een opname van een rekening die al rood staat, een schuld 

waarvan je de rente niet eens kunt voldoen. Dus wordt je afgeschreven, de dood. Misschien vind jij 

het net als ik wel eens lastig om je steeds concreet van zonden bewust te zijn. Misschien helpt het 

jou dan ook om te beginnen bij het verdriet en het gevoel van machteloosheid dat je hebt bij een 

graf, tegenover de dood. En dat je je dan realiseert: het is omdat wij zijn gestruikeld, omdat ook ik de 

schuld niet kan wegmaken. 

 

 

 Maar. ‘God heeft ons, die dood waren door onze zonden, samen met Christus levend 

gemaakt. [15] Ook u bent nu door zijn genade gered. Hij heeft ons samen met hem uit de dood 

opgewekt.’ Hier is de reden waarom ik het bij zonde had over struikelen en schuld. [16] Tegenover 

schuld staat genade, tegenover struikelen opstaan. En dan is genade niet alleen dat God een kruis zet 
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door die schuld van ons. Hij gaat nog heel veel verder, wanneer Hij er een tegoed van maakt, een 

positief saldo. En dat is wat Hij doet. Wij struikelen. Hij laat je opstaan. Opstaan uit de dood. 

 

 Ik wil graag dat je ziet dat Paulus hier opnieuw geen tegenstelling maakt tussen bij voorbeeld 

de geestelijke kant van je mens zijn en de lichamelijke kant ervan. In de Bijbel, voor God, zijn mensen 

één. Daarom kan hij in de voltooide tijd spreken. Wij waren dood, wij zijn levend gemaakt, wij zijn 

gered, Hij heeft ons opgewekt. Denkt Paulus dan dat wij niet meer gaan sterven? Nee, hij weet wel 

beter. Het hoort bij de structuur van deze wereld, bij de vloek die we over ons hebben afgeroepen. 

Alleen heeft God daar het breekijzer in gezet, toen Jezus de dood overwon. 

 

 

 Laten we Paulus verder volgen. [17] ‘God heeft ons samen met hem uit de dood opgewekt en 

ons een plaats gegeven in de hemelsferen, in Christus Jezus.’ Dat zegt Paulus. Maar ik zei: Christus is 

niet naar de aarde gekomen, zodat wij weer naar de hemel kunnen. Christus is uit de hemel gekomen 

zodat God weer naar aarde kan. Je zou zeggen: er kan er maar een gelijk hebben en de keus is 

simpel, dat is dus Paulus. Als Paulus zegt dat wij in Christus in de hemel zijn, dan zijn wij in Christus in 

de hemel. Maar het is sowieso al mogelijk dat Paulus hier een tijdelijke situatie beschrijft. Nú zijn wij 

in Christus in de hemel, maar daarmee is niet gezegd dat dat altijd zo zal blijven. Het kan zijn dat dit 

nog maar een noodoplossing is, voor tijdelijk. Het einddoel kan nog steeds zijn dat wij niet naar de 

hemel gaan, maar dat God weer op aarde komt. En het lijkt mij dat de Bijbel sowieso leert dat dat het 

einddoel is. Christus is uit de hemel gekomen, zodat God weer naar de aarde kan. 

 

 Maar er is nog iets, met de hemel. Wat moet je je daarbij voorstellen? Natuurlijk, wat de 

Bijbel zegt over de hemel is waar. Het is de woonplaats van de Heer, onderdeel van zijn schepping, 

waar Hij is met zijn engelen en met ieder die in Christus is gestorven. Maar waarom zou je je die plek 

niet als heel dichtbij mogen voorstellen? Waarom kan de hemel niet een kant van de schepping zijn 

die voor ons nu niet zichtbaar en niet toegankelijk is, maar die wel vlakbij is? De hemel is het paleis 

van God, van waar uit Hij de schepping regeert. Wij waren bedoeld als mensen die met Hem zouden 

meeregeren. Dat hebben wij verknald en de hemel werd verboden toegang. Maar Christus heeft die 

toegang opnieuw verdiend. Hij is één van ons, Hij is ons, in Hem is die voor ons onzichtbare en 

ontoegankelijke kant van de schepping weer toegankelijk geworden.  

 

 Het vervolg van Paulus sluit daarbij aan. [18] ‘God heeft ons een plaats gegeven in de 

hemelsferen, in Christus Jezus. Zo zal hij, in de eeuwen die komen, laten zien hoe overweldigend rijk 

zijn genade is, hoe goed hij voor ons is door Christus Jezus.’ Opnieuw: ‘in de eeuwen die komen’ is in 



z17.12 

5 
 

elk geval een aanduiding van wat er in de toekomst gebeuren. Maar het is in de Bijbel ook de vaste 

uitdrukking om de nieuwe hemel en de nieuwe aarde mee te beschrijven, de schepping 2.0.  En 

wanneer ik Paulus hier goed begrijp, is dat ook precies zijn boodschap. In Christus zijn we al bij God 

terecht gekomen, in die achterkant of eigenlijk voorkant van de schepping die voor ons 

ontoegankelijk was. Maar er komt een dag dat God van zijn kant ook de aarde zal overspoelen en 

vernieuwen. Christus is uit de hemel gekomen, zodat God weer naar de aarde kan. 

 

 En op de een of andere manier is die terugkeer van God een zichtbaar worden van waar God 

mee bezig is geweest, al die tijd sinds Christus is opgestaan. Paulus zegt: God zal laten zien hoe rijk 

zijn genade is. En dat is letterlijk zo: Hij zal het tonen, het zal opeens zichtbaar worden. Dat is de 

Bijbelse boodschap. De komst van een nieuwe aarde betekent niet dat wij moeten verhuizen. [19] 

Christus is uit de hemel gekomen zodat God weer naar aarde kan. Als je het mee mag maken, als je 

dan nog leeft, zal het in één vingerknip voorbij zijn. Opeens is deze aarde een nieuwe aarde. Opeens 

zijn jouw handen nieuwe handen, je hart een nieuw hart en je ogen nieuwe ogen. Je zult God zien en 

je zult zien waar Hij al die eeuwen mee bezig was. Opeens zie je het: Christus’ opstaan uit de dood 

was het echte begin van jouw opstaan uit de dood. Christus’ die vlakbij God was was, jij die vlakbij 

God was. En God was al die tijd al druk bezig om dichter en dichter bij jou, bij ons te komen. Wat 

dacht je wat? Zo goed is Hij. Jij raakte Hem echt. En Hij wil jou aanraken. 

 

 

 Als jij zegt: ‘Heer, wilt U morgen terugkomen?’ zegt Hij: ‘Ja, graag, misschien nog even 

geduld.’ Als jij zegt: ‘Ik vind het hier zo mooi!’ zegt Hij: ‘Ik ook, en dat is precies wat Ik weer met jou 

wil delen.’ Christus is uit de hemel gekomen zodat God weer naar aarde kan – niet langer incognito, 

niet langer onzichtbaar. Raakbaar. Aanraakbaar.  

 

 

 Amen. 


